

DIALOG MØDER NRUI 2023 – MANDAG D. 23/10 2023

Fra bestyrelsen deltog: Lonnie, Ken, Gitte og Hanne

Dagsorden ved samtlige aktiviteter var følgende:

1. Gensidig præsentation
2. Hvordan spiller vi hinanden endnu bedre?
3. I fortæller om, hvad der rører sig i jeres udvalg/aktivitet
4. Hvad skal vi ved fælles hjælp få til at ske?

Ved alle dialogmødet blev nye regler omkring servering af pølser gennemgået. Reglerne kan rekvireres hos Britta.

KROKET (*Tovholdere: Erling og Max*)

1. *Gensidig præsentation*
2. *Hvordan spiller vi hinanden endnu bedre?*

Der var bred enighed om, at det er svært at komme igennem til pressen, så man kan reklamere for diverse events eller som minimum fortælle om det bagefter. Pressen kommer nærmest kun ud, hvis man betaler dem for det.

Selv kommunemesterskaberne i krocket, var de ikke interesserede i at skrive om. Kommunemesterskaberne var nærmest hemmelige uden annoncering!

Kan vi blive bedre via andre medier? Hvad kan vi selv gøre?

Kunne løsningen være deling via Facebook? Der kunne evt. findes en fælles løsning for hele byen/foreningen.

3. *I fortæller om, hvad der rører sig i jeres udvalg/aktivitet*

Der er skrevet i NRUI-nyt om, hvad der er sket i krocket, hvorfor der ikke redegøres nærmere for dette.

Krocket er godt tilfredse med deres lokaliteter. Har haft problemer med robotklipperen grundet vejret. Kommunen er lidt svære at danse med.

Har ca. status quo mht. medlemmer – nogen falder fra andre kommer til. Får medlemmer fra andre foreninger, som lukker ned. Næsbjerg har pt. 31 medlemmer. Spiller hele året rundt. Svært at rekruttere nye medlemmer.

Vil sætte et par skabe op i køkkenet til engangsemballage.

Vinterkrocket opstartes, og der samtrænes med andre foreninger.

Svært at finde dato for afslutning – da medlemmerne er travle mennesker.

Deltager i november ved formandsmøde i Nordenskov med DGI – hvis tilmeldinger nok.

Der afholdes juleafslutning i december.

4. *Hvad skal vi ved fælles hjælp få til at ske?*

Hvis bestyrelsen har møde med skolen, bedes det pointeret, at der stadig er problemer med at børnene slukker for robotklipperne.

PETANQUE (Tovholdere: Karen, Egon og Anne Grethe)

1. *Gensidig præsentation*
2. *Hvordan spiller vi hinanden endnu bedre?*

Der bliver spurgt til, om der er fordele ved at bruge brugskortet? Gitte undersøger.

Det påpeges at kommunikationen er mangelfuld. Egon har sendt mail uden at få svar retur. Dette rettes der op på fremover.

3. *I fortæller om, hvad der rører sig i jeres udvalg/aktivitet*

Er godt tilfredse med lokaliteter. Egon roses for at gøre det synligt på Facebook.

Der er kommet 10 nye medlemmer, så der pt. er 22 medlemmer i alt.

Har nogle faste stævner, som kører hvert år. Har desuden fællestræning med Alslev og Agerbæk en gang om måneden.

Gitte undersøger gennem DGI, hvordan der afregnes for baner ved stævner m.v.

Egon spørger til, hvordan strøm udregnes, da sidste års udgift på over kr. 2.000 svarer til 180 kr. pr. medlem, hvilket er en stor udgift. Gitte mener, at der sidder en måler. Gitte spørger Erling, hvordan dette udregnes.

Egon spørger, hvem der skal have budget og hvornår. Dette skal afleveres til Pia først i november.

Stadig problemer med cykler på petanquebanen.

Der køres biler ned til petanque – dette må alene ske ved aflæsning.

Ønsker at svagt gående får ret til at køre til petanque banerne, hvilket som udgangspunkt ikke er muligt.

Karen holder som tovholder - brugskort overgives til Egon. Der skal findes en ny tovholder!

4. *Hvad skal vi ved fælles hjælp få til at ske?*

Der mangler lys på banerne – Lasse er rykket flere gange. Nordenskov El forespørges, om der kan sættes lamper op på ydersiden af stolperne til padelbanen. Dette ønskes medtaget på næste budget.

Ønsker skraldespand og askebæger til skrald og skodder ved padelbanen.

GYMNASTIK (Tovholdere: Heidi, Anne Lise og Christina)

1. *Gensidig præsentation*

2. *Hvordan spiller vi hinanden endnu bedre?*

Ingen forslag.

3. *I fortæller om, hvad der rører sig i jeres udvalg/aktivitet*

Aktiviteterne er startet – nogle hold er større end andre. Volley i Helle Hallen trækker en del medlemmer væk, da der trænes samtidigt.

Kirstens hold er stort – næsten 50 personer.

Glade for at der er et hold i Roushøje Forsamlingshus, så der er hold begge steder.

Etablering af gummigulv til bl.a. cross har trukket ud grundet travlhed ved entreprenør. Det er på programmet senest til foråret.

Anders har nye ønsker til cross – han ønsker seks stænger mere – må han selv finde sponsor? Støtteudvalget skal spørges. Hvis det kan være på hans nuværende vogn, er det ok. Fællesskabet på crossholdet er godt.

Ligger cross rigtig under gymnastik? Gymnastik har svært ved at rumme aktiviteten i udvalget. Det handler meget om redskaber. Det er ligeledes svært at rekruttere trænere, da man ikke forstår aktiviteten.

Redskabsrummet roder meget – er det skolen? Der er lavet billeder, som ønskes påklæbet gulvet, så det kan ses, hvor redskaberne skal stå.

Problem med at døren til hallen er låst selv om den er booket, da en særskilt vrider som ikke kan låses op via systemet, bliver låst.

Der er kørt en prøve på et mindfulness hold i Lunden. På dette hold er sanserne i fokus. Det skal foregå udendørs i Lunden i al slags vejr, og gerne året rundt. Hver træning afsluttes i madpakkehuset med meditation eller lignende. Lone Schultz er leder af holdet. Holdet skal ikke være for stort – udbydes til max 12 pladser. Kontingent 250 kr. for 1 time og et kvarter en gang i ugen hvert halve år. Gitte har tekst til at lægge på Facebook, som beskriver aktiviteten. Holdet skal køre torsdag fra 17.00 til 18.15.

Skal dette og motion under åben himmel være under gymnastik? Udendørs aktiviteter kunne evt. ligge andetsteds. Bestyrelsen ser på dette.

Der skal være opmærksomhed på at flugtveje skal opretholdes.

4. *Hvad skal vi ved fælles hjælp få til at ske?*

Rengøring af hallen er stadig mangelfuld. Det bedes meldt ind, hver gang dette er galt.

FODBOLD (Tovholdere: Henrik, Torben)

1. *Gensidig præsentation*
2. *Hvordan spiller vi hinanden endnu bedre?*

Stadig svært med trænere og frivillige. Fælles indsats?

Ønsker hjælp til conventus – Hanne har lovet at hjælpe.

Tovholderne ønsker hjælp til hjemmesiden, kommunikation og NRUI-nyt. Heidi hjælper med hjemmesiden. Det foreslås fra bestyrelsens side, at kommunikation og indslag til NRUI-nyt uddelegeres til trænere.

3. *I fortæller om, hvad der rører sig i jeres udvalg/aktivitet*

NRUI er blevet DBU-børneklub i marts. Der er afholdt børnecamp i april samt pigeraketten med 39 deltagere – dette forsøges igen til foråret.

Fodboldskolen var en stor succes. Bestyrelsen henleder opmærksomheden på, at skoleferien rykkes en uge til næste år i Varde Kommune. Klubarrangement med fodbold med over 100 deltagende – stor succes.

I SFS deltager U13 drenge – samt 4 U10 drenge.

Medlemstallet på børnesiden er stigende. Der arbejdes til stadighed på dette.

Veteranerne er 17 medlemmer, og disse har hjulpet herrerne de sidste 4 kampe.

Der afholdes kunsttræning ved Helle Hallen 3 dage i ugen – mandag, onsdag og torsdag. Det koster 350 kr. i timen.

Gitte henleder opmærksomheden på brug af flexbaner i Esbjerg.

Indendørs starter også op.

Spørger ind til oversigt over ledige haltider? U7 små fødder spørger ind til muligheder for at bruge hallen. Lonnie oplyser, at hallen umiddelbart ikke anvendes om fredagen. Fodbold vil gå videre med dette.

4. *Hvad skal vi ved fælles hjælp få til at ske?*

Varmt vand i omklædningen er stadig et problem. Gitte tager fat i skolen vedr. evt. opsætning af særskilt vandvarmer.

Dialogmøder mellem NRUI's bestyrelse og tovholdere.

Tirsdag d 24/10 2023

Deltagere fra bestyrelsen: Lonnie, Jens og Morten

Badminton Senior

Tovholder: Ebbe Schmidt

27 aktive spillere

Conventus adgang er kommet op at køre hos Ebbe. Info omkring webinar for brugen af conventus er udleveret.

Afdelingen er glade for at der nu er adgang til træning i skoleferien.

Tovholder melder en dato ind omkring julestævne, så hallen kan bookes hos kommunen. De ønsker at bruge hallen i juleferien.

Haltiden om onsdagen afmeldes grundet manglende tilmelding.

Budget genbruges fra forrige sæson

Badminton børn og unge

Tovholder børn: Thomas Nilsson

Det er ikke lykkedes at stille børnehold i år. 2 børn har vist interesse for træningen efter sæsonstart.

Ebbe sender en mail ud omkring ledige bane tider til tidligere børn og ungdomsspillere, da nogle har vist interesse for at spille. Der er ledige baner torsdag.

Indtrykket er at mange unge spiller fodbold, da de nu spiller både på græs og kunstgræs.

- Forslag om at rykke opstart til omkring uge 43 for ikke at konflikte med øvrige idrætsgrene.

Thomas ønsker en medtræner, da det er sårbart med en træner.

Floorball

Tovholder: Janus Reisenhus

Det går godt i afdelingen. Der ca. 25 fremmødte hvoraf 11 har betalt kontingent - deadline er ikke overskredet. Tovholder har hånd i hanke med det.

Der deltages i eksterne kampe. Turnering til november - det kan være udfordrende at skaffe spillere til kampe. Mange deltager for det sociale og hyggens skyld.

Udstyret er up to date og defekt udstyr bliver løbende erstattet.

- Budget skal opdateres i forhold til udgifter (supplering af bolde og stave) Janus kontakter Erling mht. budget

Muligheden for et damehold drøftes og der arbejdes videre med det.

Klubhuset

Tovholder: Britta Gregersen

Deltager: Ditte Hansen

Pga. få hænder er der ikke så meget aktivitet i klubhuset som ønsket. Til tider opleves der begrænset salg - de bruger mange timer på et meget begrænset salg. Klubhuset ønsker at lave forplejning til møder og arrangementer i foreningsregi.

Fødevarestyrelsen har udført kontrol af klubhuset og godkendt det.

Egenkontrol af temperatur på eks. pølser skal foretages ved åbning. Egenkontrol skal også noteres ved rester til eks. pølsemix. Temperaturen af pølserne skal under 10 grader inden for 3 timer.

- Der skal udarbejdes en instruks til egenkontrol. Der skal være sporbarhed på fødevarerne hele vejen igennem.

Ros - Der er udarbejdet en "to do" liste, når klubhuset benyttes. Note: De nødvendige remedier skal være til rådighed i klubhuset, så rengøringen er muligt.

- Lonnie sender et udkast til "to do", omkring brug af køkkenudstyr, til Gitte

Britta gennemgår forventninger med brugere af køkkenet når nøglen afhentes.

- Der skal laves et skriv/billede af hvordan lokalet forlades. Stole/bordopstilling.

På tegnebrættet - Mulighed for et damehold som kan pynte op, gøre rent og skabe en god stemning (lidt ala anlægsudvalget) → Det forelægges den samlede bestyrelse.

Når lokalerne benyttes, forventes det at drikkevarer/fødevarer købes af klubhuset.

- Der stilles spørgsmål til om klubhuset må lånes/lejes ud til eks. borgerforeningen. Dette tages med på et bestyrelsesmøde.

NRUI nyt

Redaktør: Leni Astrup

Tovholder: Morten Nielsen

Akut problem med omdeling af NRUI-nyt! Hvad gør vi? → Denne gang omdeles NRUI nyt af borgerforeningen i Næsbjerg og oplandet henter et eksemplar i klubhuset. **Bestyrelsen stemmer om det ASAP!**

Problematik omkring at deadline ikke overholdes. Det pointeres at både bestyrelse og afdelinger skal overholde deadline!

Leni er selvstændig redaktør og det fungerer godt.

Lonnie skaber kontakt til støtteafdelingen → så detaljer omkring reklamer, pixelering osv. kan klarlægges.

Ruterne er fastlagt efter det gamle skoledistrikt. Giver det mening? Der er 45 husstande som kan undlades.

- Leni inviteres til næste bestyrelsesmøde for hun informerer omkring ruterne.
- Hvordan er vi stillet i forhold til trykt blad/digitalt? Hvad siger støtteafdelingen?

Løbeafdelingen (Gå Dig Glad – GDG & Motion Under Åben Himmel - MUÅH)

Tovholder: Jens Astrup

Deltagere: Leni Astrup, Kirsten Jørgensen, Inge Marie Jessen, Niels-Kristian Nørregaard (samt Morten & Jens).

Gå Dig Glad

Det går godt på holdet, og der er 18-20 deltagere. Holdet kører fint, deltagerantal svinger og er afhængig af vejr og vind.

Man går i samlet flok og det sociale vægtes højt. Efterfølgende nydes medbragt kaffe. Ruterne er afvekslende og folk byder ind med forslag.

Holdet mangler ikke udstyr og remedier.

Billedet på hjemmesiden skal skiftes ud. Inge Marie sender straks nyt foto til Jens.

Motion Under Åben Himmel

Holdet kører godt og instruktørerne er tilfredse.

- Der er fortsat et udestående med Niels-Kristians Conventus adgang. Han kan fortsat ikke logge ind.

Der er 3 instruktører og det fungerer fint - opgaverne deles imellem dem. Remedierne findes på turen og der benyttes naturlige materialer. Udendørsfaciliteterne omkring stadion og nærområde benyttes meget. Der mangles ikke udstyr på holdet.

Løbeafdelingen

Det går godt i afdelingen.

Der er færre løbere lige nu end tidligere. Afdelingen har forsøgt at ændre holdene og indholdet, hvilket har fået nogle "gamle" medlemmer aktive igen.

- Der ønskes lys ved ringen - specielt i fjerneste ende. Formålet med lyset skal være at man kan færdes på en oplyst sti, så man ikke træder om eller lignende. Altså ikke noget decideret ønske om at hele ringbanen lyses op som en boldbane!
- Ønske om at containeren med remedier rettes op så den bliver nemmere at åbne/lukke.
- Ønske om en højtaler mere, så området omkring ringen "dækkes" bedre

Der opfordres til at deltage i DGI Sydvest crossløbsserie, hvor der også er mulighed for walk.

Dialogmøder mellem NRUI's bestyrelse og tovholdere.

Mødedato: Den 25. Oktober.

Deltagere fra bestyrelsen: Gitte, Jens, Ken, Lonnie og Lene.

Referent: Lene.

Anlæg:

Tovholder: Leif Jessen

Deltager: Finn Hansen, Leif Jessen.

I det forløbne år har udvalget holdt stierne, holdt stenene rene, skraldespand tømmes hver 3 uge, der er lavet flere reparationer. Der har været hærværk på tribunen som er udbedret, der er slået græs rundt om stolper, der er klippet hæk, revet stier, gruset på p-pladsen bliver revet, har hjulpet med renovering af klubhus, flytter borde til arrangementer, har fået godkendt hoppepuden, malet tribune og ordnet vandingsmaskine.

Der skal sættes et nyt armatur på ved krocketbanen, det afventes til foråret. Der skal også lægges fliser på området mellem petanque og skuret. Lågen på løbecontaineren går meget stramt. Jens ønsker at det forsøges lavet.

Det drøftes, at der mangler lys der tænder automatisk. Det vendes kort om det skal ske i masterne på padelbanen. Alternativt at de tre lamper på skolen sættes til at være tændte igen om aftenen. Bestyrelsen undersøger muligheden for finansiering ved kommunen, da der også er ønske om lys fra løb og fodbold, om lys på ringbanen.

Der er bestilt et nyt håndtag til yderdøren.

Der er et forslag om, at der kommer en lignende gruppe som kan ordne lidt småting indendørs f.eks. passe blomster, vaske gulv, ordne køkken osv.

Ønsker:

- At der monteres en "pind" til at montere reklamer på, i stedet for at der bores i stolperne, da jernet indeni rustner. (Bandereklamer rundt om opvisningsbanen).
- At de små mål må bindes sammen så de ikke bliver brugt til unødige ting/kastes rundt. (I vinterhalvåret).
- At fodbold bliver bedre til at flytte målene inden der bliver klippet græs.
- At købe et bord/bænk eller to hvert år så de løbende skiftes ud.

Folkedans:

Tovholder: Marianne Christensen.

Deltager: Marianne Christensen.

Der er ikke så mange deltagere i år pga. sygdom. Det er især udfordrende når der er nogen der ikke kan komme. Der mangler enlige mænd der vil være med. Det er en ide at reklamere på Facebook.

Ellers går det fint, også at det foregår i forsamlingshuset i Rousthøje, og at man selv har kaffe med.

Nogle medlemmer er udfordrede på at betale online. Bestyrelsen foreslår at kassereren kan sidde i forsamlingshuset en aften.

Padel:

Tovholder: Ken Bloch.

Deltager: Ken Bloch, Knud Boisen.

Nødknappen indenfor døren til padelbanen kan åbnes med en pind udefra. Der er bestilt en anden kontakt der skal vrides, og derfor kun skal åbnes indefra.

Knud skal have adgang til Conventus. Derefter kan der planlægges flere tider samt sende mails til medlemmerne med ideer til stævner eller andet. Der er også intentioner om at reklamere mere.

Ved de to fjeder-lukke-mekanismer er stifterne taget ud og de lukker derfor ikke automatisk.

Ønsker:

- Et skur/en boks til at have materialer (låne ketcher og bolde) i, da tingene ofte ligger spredt. Der drøftes forskellige løsninger, kodelås via app eller hængelås med kode.
- En status på økonomien. Der sendes en opgørelse til Knud når budgettet er færdigt.
- Et net/vindhegn op mod træerne. Det kan både forhindre bolde i at ryge over og blade i at komme ind. Der skal indhentes priser.
- At der kan sættes fugleklistermærker op på glasset for at undgå, at fuglene flyver ind i det.

Arrangementsudvalg:

Tovholder: Thomas Nilsson.

Deltager: Thomas Nilsson, Susanne Gode, Christina Dahlmann, Flemming Nielsen, Janus Reisenhus.

Der er tre i udvalget der stopper. Der er fundet to nye. Der skal en ny tovholder ind næste år da Thomas stopper efter næste år.

Bestyrelsen foreslår at det der ligger på PC, kontakter, drejebog mv. bliver lagt ind i Teams, for at gøre overleveringen lettere.

Det var svært at skaffe frivillige i år. En løsning kunne være at udvalgene skulle stille med folk.

Der er to udfordringer med gavekortet til tilflyttere. Der er ikke et årstal på billetten og der er ikke styr på hvor mange der er delt ud og hvor mange der kommer. Der skal sættes årstal på og en beskrivelse på hvordan man melder sig til.

Afholdelse af kulturugen sammen med byfesten har været en udfordring og svært at adskille hvad der var hvad. GoVarde har slet ikke dækket byfesten udover med billeder som arrangementsudvalget selv har lagt på Facebook. Der er behov for at det bliver mere adskilt.

Prisen på pølserne har i år været for lav, da fødevarerne er steget. Den bliver tilpasset til næste år.

Der er en udfordring med deltagerantal til lørdagsfesten. Det er en tendens i andre små byer, at antallet falder. Musikken er den dyre post så måske der skal en DJ på næste år. Desuden kan udklædningen også have holdt nogen væk.

Fifa turneringen og håropsætning, målrettet 4-6 kl., var der ikke tilslutning til. Det var der hellere ikke hotdogspisning.

Nogle har ønsket at der bliver solgt noget sund mad. Det er en udfordring med de køkkenfaciliteter og mangel på frivillige. Det kan evt. være frugt.

Der har været klager over at bland selv slik koster 1 kr. stykket. Det er dyrt i indkøb og vil være billigere at sælge små slikposer, små chips poser mv. Et forslag er at købe det igennem Brugsen.

Brød skal ikke i køleboksen da det mugner efter byfesten, på trods af lang holdbarhed.

Fødevestyrelsen sætter fra 1. januar krav om, at der bliver målt temperatur på pølserne og fødevarer må ikke købes kontant men skal være på kort, da der er et nummer der kan følges.

Ønsker:

- Der skal investeres i noget strøm, så det bedre kan trække hoppepude, køletrailer, frituregryde mv. Der var udfordringer i år med at sikringerne gik. Desuden for at det er muligt at affugte i containeren. Det drøftes at der muligvis kan lejes noget, alternativt skal der bestilles en elektriker.
- At containerne kan blive malet. Tidligere har skolens elever gjort det som et projekt.
- Frituregryden er ikke optimal. Når der skal købes en ny skal den være af bedre kvalitet.
- At få en ekstra nøgle til skuret. Britta G. har vist nogle liggende.